
Folketingets Sundhedsudvalg har den 12. april 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

1111 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Stén Knuth (V).

Spørgsmål nr. 1111: 

”Kan ministeren redegøre for, hvorfor det har taget fire uger fra opdagelsen af PFOS-

forureningen i Korsør, til at Region Sjælland har valgt at tilbyde sundhedsundersøgel-

ser af berørte borgere?”

Svar:

Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet følgende bidrag fra Region 

Sjælland, som jeg kan henholde mig til:

”Grundlæggende er der ikke tale om en myndighedsopgave for Region Sjælland i 

denne sag, hvor Styrelsen for Patientsikkerhed og Slagelse Kommune, siden det blev 

kendt, at kød fra kvæg fra Korsør Kogræsser- og Naturplejeforening indeholder høje 

koncentrationer af PFOS, har været i dialog om de fornødne sundhedsfaglige tiltag. 

Styrelsen for Patientsikkerheds anbefaling var, at de berørte borgere skal kontakte 

egen læge, hvis de har symptomer eller er bekymrede. Det er normal praksis, at bor-

gere via egen læge henvises til relevant sygehusafdeling – i dette tilfælde til arbejds-

medicin, som i Region Sjælland varetages af Arbejds- og Socialmedicinsk Afdeling på 

Holbæk Sygehus.

Styrelsen for Patientsikkerhed anbefaler 8. april, at Slagelse Kommune tager kontakt 

til Region Sjælland med henblik på at afklare, om det er sundhedsfagligt relevant at 

kigge på kogræsserforeningen som en samlet gruppe. På dette tidspunkt har vi i Re-

gion Sjælland allerede erfaret om sagen i medierne og er af egen drift gået ind i sagen 

for at hjælpe de berørte borgere ved at nedsætte en arbejdsgruppe på Arbejds- og

Socialmedicinsk Afdeling på Holbæk Sygehus med henblik på at vurdere,

hvordan borgerne bedst undersøges og rådgives.

Region Sjælland er 12. april i dialog med formanden for Korsør Kogræsser- og Natur-

plejerforening, som får besked om, at Region Sjælland vil tilbyde blodprøver, rådgiv-

ning og opfølgning til de berørte borgere og er i gang med at afklare, hvordan det 

rent praktisk skal ske. Formanden for foreningen anslår, at det i alt drejer sig om 160-

200 berørte borgere, som enten er nuværende medlemmer, tidligere medlemmer el-

ler i familie med disse.

Normal praksis er, at disse borgere via egen læge henvises til Arbejds- og Socialmedi-

cinsk Afdeling på Holbæk Sygehus. Region Sjælland vil gerne sikre, at de berørte bor-

gere nemt kan få den nødvendige sundhedsfaglige rådgivning og de nødvendige 

sundhedsundersøgelser. Derfor har Region Sjælland udsendt informationsbrev til for-

eningens formand, hvor det fremgår, hvordan de borgere, der gerne vil undersøges 

for PFOS, nemt kan komme direkte ind i undersøgelses- og rådgivningsforløbet.”

Folketingets Sundhedsudvalg

Holbergsgade 6

DK-1057 København K

T +45 7226 9000

F +45 7226 9001

M sum@sum.dk 

W sum.dk 

Dato: 12-05-2021

Enhed: FOPS

Sagsbeh.: DEPMARP

Sagsnr.: 2106607

Dok. nr.: 1697851

Sundhedsudvalget 2020-21
SUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1427

Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/


Side 2

Med venlig hilsen

Magnus Heunicke      /      Maria Petersen Ølholm


	SUU alm. del - svar på spm. 1111 (D1810493).docx

